
 

 

Protokół Nr  XI/2025 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 31 marca 2025 roku 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Jacek Murawski o godz. 15.00 otworzył  XI sesję 

Rady Gminy Wolanów. Powitał Panią Wójt, Pana Skarbnika oraz Państwa Radnych przybyłych na 

sesję. Następnie zgodnie z listą obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 14 radnych, jedna 

osoba nieobecna P. Jacek Kozłowski,  co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad oraz 

podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności w załączeniu).  

 

Ad. 2 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wolanowie za 2024 

rok. 

8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego  Programu Wspierania Rodziny w Gminie Wolanów na 

lata 2022 – 2024 za 2024 rok. 

9. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy Domowej dla Gminy Wolanów na lata 2024 – 2030 w 2024 r. 

10. Sprawozdanie z działalności Klubu Senior + w Chruślicach za 2024 rok. 

11. Sprawozdanie z działalności Klubu Senior + w Młodocinie Większym za 2024 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 

nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako dz. nr ewid. 124 położonej w obrębie 

geodezyjnym 0022 Sławno w Gminie Wolanów na rzecz PGE Dystrybucja S.A. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie udziału do  1/5 części 

nieruchomości niezabudowanej  położonej w obrębie Wola Wacławowska, gm. Wolanów,  

oznaczonej jako działka ewidencyjna  nr 1097/15. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie udziału w 1/14 części 

nieruchomości niezabudowanej  położonej w obrębie Wola Wacławowska, gm. Wolanów,  

oznaczonej jako działka ewidencyjna  nr 1058/11. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2025 – 2038. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na rok 2025. 

17. Wolne wnioski i informacje.  

18. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie proponowany 

porządek obrad. W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 14 głosami 

„za” przez Radę Gminy Wolanów. 

 

Ad. 3 

Do protokołu z poprzedniej sesji nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie przy 14 głosach  „za”  protokół Nr X z sesji Rady Gminy 

Wolanów z dnia 21 lutego 2025 roku został przyjęty przez Radę Gminy Wolanów. 

 



Ad. 4 

Pani Diana Gibała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  poinformowała, że w dniu 27 marca 

odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów, Rolnictwa 

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego,  Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Oświaty Kultury 

Sportu i Zdrowia. Zajmowano się omawianiem i opiniowaniem projektów uchwał przygotowanych 

na dzisiejszą sesję Rady Gminy,  które zostały zaopiniowane pozytywnie  jednogłośnie przez 

członków Komisji.  

Zajmowano się również sprawozdaniami: 

• z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wolanowie za 2024 rok, 

• z realizacji Gminnego  Programu Wspierania Rodziny w Gminie Wolanów na lata    

2022 – 2024 za 2024 rok, 

• z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy Domowej dla Gminy Wolanów na lata 2024 – 2030 w 2024 r., 

• z działalności Klubu Senior + w Chruślicach za 2024 rok, 

• z działalności Klubu Senior + w Młodocinie Większym za 2024 rok. 

Omawiano także sprawy bieżące gminy. 

W tym samym dniu Komisja Rewizyjna dokonała kontroli prawidłowości przeprowadzania nw. 

przetargów w  I i II kwartale 2024 r.  
1. ,,Rozbudowa dróg gminnych nr 351206W i nr 351231W w m. Wawrzyszów” 

2. „Rozbudowa stawu nr 3 na dz. ewid. 303/5 oraz wykonanie rowu chłonnego na dz. ewid. nr 415” 

Komisja nie stwierdziła żadnych uchybień. 

 

Ad. 5 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy 

w okresie między sesjami, informując: 

„Od ostatniej sesji zwyczajnej w dniu 21 lutego 2024 r. do dziś uwagę koncentrowaliśmy na 

uruchamianiu tegorocznych inwestycji i największych inwestycjach kontynuowanych z poprzednich 

lat. Stale monitorowaliśmy prace wykończeniowe na budowie sali gimnastycznej w Bieniędzicach. 

Już zamówiliśmy meble do pokoju nauczycielskiego, pokoju dyrekcji oraz sekretariatu. Mamy 

nadzieję, że w najbliższych dniach dokonamy odbioru inwestycji. Dodatkowo wykonawca 

przebudował wejście do szkoły i wyjście awaryjne do oddziału przedszkolnego.  

Sprawnie przebiegają prace na budowie sieci kanalizacyjnej w miejscowości Sławno i 

Ślepowron. Choć nie brakuje problemów z siecią wodociągową, Wodociągi Radomskie po położeniu 

podbudowy drogi, dopiero wpadły na wymiany skrzynek i kluczy i oczywiście na nasz koszt, ale 

żeby ocalić drogę przed rozpruwaniem co chwila, zgodziliśmy się na wymianę skrzynek i kluczy. 

Wykonawca świetlicy w Sławnie też wreszcie rozpoczął prace przygotowawcze do budowy 

kontenera. Wykonawca żłobka jeszcze nie rozpoczął prac, gdyż wstrzymywała je umowa na 

usunięcie kolizji z PGE.  

Przed nami też ostatnie prace związane ze zwiększeniem mocy w związku z zainstalowaną 

przez nas fotowoltaiką w 2023 r.. Na SUW musimy wykonać podłączenie instalacji do nowego złącza 

oraz nowe złącze wybudować przy szkole w Sławnie. Dobra wiadomość jest taka, że na obiektach 

oświatowych w 2024 r. po uruchomieniu instalacji fotowoltaicznych zaoszczędziliśmy na energii 

ponad 140 tys.  zł. Na remizach OSP w Mniszku i Strzałkowie zaoszczędziliśmy 26 tys. zł. Na SUW 

Wawrzyszów zredukowaliśmy zużycie energii  o połowę finansowo o 35 tys. zł a na urzędzie o 12 

tys. zł. Czyli w 2024 r. oszczędność plus zapłata za energię wprowadzoną do sieci z instalacji 

fotowoltaicznych przyniosła nam kwotę 213 tys. zł.  

Po udzieleniu odpowiedzi na dziesiątki pytań na przetarg dotyczący zakupu autobusów 

elektrycznych wraz ze stacjami ładowania wpłynęła tylko jedna oferta firmy SOLARIS na kwotę 

14 307 360,00 zł, dobra wiadomość jest taka że brakuje nam niewiele do tej kwoty, toteż w dzisiejszej 

uchwale budżetowej zabezpieczamy właściwą kwotę dokładając 100 tys. zł, aby móc podpisać 

umowę z wykonawcą.  



Jeden z oferentów, którzy złożyli oferty na budowę stawów w Wolanowie, ma zastrzeżenia 

do referencji złożonych przez najtańszego oferenta i zaskarżył rozstrzygnięcie przetargu do KIO. W 

związku z powyższym procedura rozstrzygnięcia przedłuży się.  

Wykonawca wymiany oświetlenia wciąż nie rozpoczął prac, w ostatniej rozmowie deklaruje 

rozpoczęcie na koniec kwietnia, czas na wykonanie całości przedsięwzięcia wykonawca ma do końca 

listopada. 

W minionym tygodniu podpisaliśmy umowę na kolejny rok na zbiórkę i zagospodarowanie 

odpadów z gospodarstw domowych z dotychczasowym wykonawcą. 

Mamy już pozytywną decyzję odnośnie dofinansowania sterylizacji zwierząt z programu 

Mazowsze dla zwierząt, ale jeszcze nie podpisaliśmy umowy. Wiem, że mieszkańcy pytają. Sądzimy, 

że w drugiej połowie kwietnia uruchomimy program. Dotychczas zbieraliśmy eternit z gospodarstw 

rolnych, tzn. z budynków gospodarskich. Złożyliśmy wniosek na kwotę 80 tys. zł do WFOŚiGW na 

zbiórkę azbestu z gospodarstw domowych, czekamy na rozstrzygnięcie naboru.  

Zgłosiliśmy też jako gmina akces do WFOŚiGW jako operator programu Czyste Powietrze, 

żeby pomóc naszym mieszkańcom korzystać z tego programu. Po zmianach znacznie większa będzie 

rola pracownika gminy doradczo-kontrolna. 

Dobra wiadomość jest też taka, że na przetarg dotyczący budowy drogi w Strzałkowie obok 

remizy wpłynęły oferty mieszczące się w środkach zabezpieczonych w budżecie, najtańszą ofertę 

złożyła firma Budromost, doświadczony wykonawca. Wszystko wskazuje na to, że niebawem 

podpiszemy umowę i w ciągu następnego pól roku powstanie nowa nawierzchnia. Z odzyskanego 

destruktu będziemy chcieli utwardzić trzy krótkie odcinki dróg w Zabłociu Blich, w Kolonii 

Wawrzyszów oraz w Sławnie za szkołą destruktem odzyskanym z budowy kanalizacji. Otworzyliśmy 

już oferty w przetargu na remonty bieżące dróg i tu również nieco musimy zwiększyć środki co 

znajduje odzwierciedlenie w dzisiejszej uchwale budżetowej. W ub. tygodniu byliśmy w powiecie na 

spotkaniu dotyczącym projektowanych dróg, koncepcja drogi Wolanów-Kończyce wygląda dobrze, 

tzn. na całej długości drogi projektowany jest ciąg pieszo-jezdny, czyli to na czym mieszkańcom 

najbardziej zależało.  Natomiast Wolanów- Garno przez ul. Kolejową, Jesionową i dalej w kierunku 

przejazdu kolejowego koncepcja obecnie nie uzyskała naszej akceptacji.  

Obecnie przygotowujemy przetarg na budowę studni i projektowanie oczyszczalni. 

Złożyliśmy wnioski na kolejne dofinansowania – w ramach Programu Mazowsze dla sportu 

na budowę boiska trawiastego w Młodocinie Większym za WTZ. Złożyliśmy też na ścieżkę żwirową 

wokół stawu w Wolanowie wraz z nasadzeniami roślin przyjaznych dla klimatu.  

 Nadal prowadzimy częste kontrole realizacji usługi dowozu dzieci do szkól i w sytuacji gdy 

stwierdzamy, że tabor nie spełnia kryteriów określonych w umowie nakładamy kary finansowe. 

Kontrolę przewoźnika cały czas kontynuuje również firma konkurencyjna, która nie wierzy w 

czystość intencji pracowników naszego urzędu i zasypuje nas pismami, skarży do SKO, Kuratorium 

Oświaty, NIK, CBA i innych organów, szczegółowe informacje przedstawiłam Państwu na 

posiedzeniu Komisji. Ostatnio skarżący poprosił adresy mailowe Państwa Radnych Rady Gminy 

Wolanów i skierował pisma do Państwa. Mamy wrażenie obsesji tego człowieka, bo ostatnio 

zajeżdżał drogę autobusom, fotografował, w urzędzie zastraszał pracownika. Na bieżąco zgłaszamy 

te incydenty na Policję. 

W dniach 12 i 25 kwietnia planujemy uroczyste otwarcie jednej z naszych największych 

inwestycji zakończonych w bieżącym roku, a mianowicie boisk sportowych przy szkołach w Mniszku 

i w Sławnie. Już dziś serdecznie Państwa zapraszam do udziału w tych radosnych wydarzeniach”. 

 

Ad. 6 

W danym punkcie posiedzenia nie odnotowano wniosków i  zapytań radnych.  

 

Ad. 7 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wolanowie za 2024 rok 

(sprawozdanie w załączeniu). 

 



Ad. 8 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego  Programu Wspierania Rodziny w Gminie Wolanów na lata 

2022 – 2024 za 2024 rok (sprawozdanie w załączeniu). 

 

Ad. 9 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy Domowej dla Gminy Wolanów na lata 2024 – 2030 w 2024 r. (sprawozdanie 

w załączeniu) 

 

Ad. 10 

Sprawozdanie z działalności Klubu Senior + w Chruślicach za 2024 rok (sprawozdanie w 

załączeniu). 

 

Ad. 11  

Sprawozdanie z działalności Klubu Senior + w Młodocinie Większym za 2024 rok (sprawozdanie w 

załączeniu). 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości oznaczonej w ewidencji 

gruntów jako dz. nr ewid. 124 położonej w obrębie geodezyjnym 0022 Sławno  

w Gminie Wolanów na rzecz PGE Dystrybucja S.A. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr XI/80/2025 w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako dz. nr 

ewid. 124 położonej w obrębie geodezyjnym 0022 Sławno w Gminie Wolanów na rzecz PGE 

Dystrybucja S.A. została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

  

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie udziału do  1/5 części nieruchomości niezabudowanej  

położonej w obrębie Wola Wacławowska, gm. Wolanów,  oznaczonej jako działka ewidencyjna  nr 

1097/15. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr XI/81/2025 w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne nabycie udziału do  1/5 części nieruchomości niezabudowanej  położonej w obrębie Wola 

Wacławowska, gm. Wolanów,  oznaczonej jako działka ewidencyjna  nr 1097/15została przyjęta 

jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

  

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie udziału w 1/14 części nieruchomości niezabudowanej  

położonej w obrębie Wola Wacławowska, gm. Wolanów,  oznaczonej jako działka ewidencyjna  nr 

1058/11. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr XI/82/2025 w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne nabycie udziału w 1/14 części nieruchomości niezabudowanej  położonej w obrębie Wola 

Wacławowska, gm. Wolanów,  oznaczonej jako działka ewidencyjna  nr 1058/11została przyjęta 

jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 



Ad. 15 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel  odczytał projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2025 – 2038. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XI/83/2025 w sprawie wprowadzenia zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2024 – 2033 została podjęta jednogłośnie 

14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

  

Ad. 16  

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w Uchwale 

budżetowej na 2025 rok. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XI/84/2025 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 

2024 rok została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 17 

W wolnych wnioskach i informacjach Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski  

poinformował o petycji, która wpłynęła do Rady Gminy Wolanów.  

 

Ad. 18 

Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął XI sesję Rady Gminy Wolanów o godz. 

15.50. 

 

 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek      Jacek Murawski 


